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Forord 
 

Hverdagsdøv har vært et annerledes prosjekt for meg og for Supervisuell. Vi er vant med å produsere 

selv, men dette prosjektet er blitt skapt i fellesskap med andre snappere og følgere.  

Vi ser at Hverdagsdøv er blitt en viktig informasjonskilde til mange. Grunntanken bak prosjektet var 

at Hverdagsdøv skulle gi unge døve og hørselshemmede forbilder. Men vi fant etterhvert ut at vi traff 

en bredere målgruppe enn vi forventet. Det var en positiv overraskelse. 

Vi sprer kunnskaper og gode holdninger gjennom å vise at døve er vanlige mennesker og like 

mangfoldige som alle andre. Det tror jeg er veldig viktig for å påvirke samfunnets syn på døve. Jeg 

tror Hverdagsdøv bidrar til et mer positiv syn på tegnspråk og til å redusere audisme. Jeg gleder meg 

over at Hverdagsdøv fortsetter som en selvstendig og uavhengig stemme i det norske mediebildet. 

Hverdagsdøv er skapt av alle de frivillige menneskene som har brukt så mye av sin tid siden vi 

begynte i november 2018 fram til i dag, som har vært villige til å gi av seg selv og sin hverdag. 

Engasjementet til å bidra som gjeste‐snappere har også vært stort. Jeg er takknemlig og beæret over 

å ha fått være med på dette. Vi har alle sammen lært mye av dette prosjektet. 

Dette prosjektet tilhører alle følgere og snappere for Hverdagsdøv! 

 

Sandefjord, 30.03.2020 

 

 

____________________ 

Vivi Hurtley Thordarson 

Prosjektleder 
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Sammendrag 
Prosjektets målsetning var å opprette en snapkanal for å synliggjøre unge, engasjerte og sterke døve 

kvinner. Hovedmålgruppen var unge hørselshemmede og døve i Norge. Disse skulle gjennom 

snapkanalen få rollemodeller som kunne styrke deres identitet. Unge hørselshemmede skulle få en 

mulighet til å føle seg stolte av å være tegnspråklige. Samtidig skulle man nå fram til den sekundære 

målgruppen – majoriteten av det norske folk som ikke har kunnskap om døve eller tegnspråk. Hos 

den sekundære målgruppen skulle prosjektet bygge ned fordommer og nedvurdering av døve og 

tegnspråk. Prosjektet er inspirert av en annen snapkanal – Snapkollektivet – som ble etablert i 2016, 

som også hadde som mål å skape et åpnere og mer tolerant samfunn. 

Vår snapkanal fikk tittelen "Hverdagsdøv" og hadde første sending 15.11.2018. Siden da har kanalen 

snappet fra mandag til lørdag hver uke, og noen ganger søndager også. Prosjektet var forankret i 

Supervisuell (mediebedrift og sosial entreprenør; 100% drevet av døve/hørselshemmede) som bisto 

med teknisk support og visuell profilering (logo, nettsider, markedsføring m.m.). Etter 

prosjektperioden fortsatte Herdagsdøv som et frivillig prosjekt. 

Hverdagsdøv har en tydelig profil og en tydelig identitet. Vi har en fast følgerbase, og de faste 

snapperne har opplevd å bli gjenkjent "på gata" av ukjente. Vi opplever at publikum er gode til å ta 

kontakt, og at vi når fram til folk og får mye interaktivitet.  

Vi opplever rett og slett at Hverdagsdøv er en suksess. Vi har absolutt oppnådd det vi håpet på da vi 

igangsatte prosjektet. Vi ser at Hverdagsdøv betyr noe både for døve og hørende følgere! 
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Bakgrunn for prosjektet 
Prosjektet er inspirert av snapkanalen Snapkollektivet, som ble lansert i 2016. Kollektivet består av ni 

jenter med mål om å skape et åpnere og mer tolerant samfunn gjennom snapkanalen: 

«Et samfunn hvor det er greit å vise følelsene sine. Et samfunn der det er greit å være annerledes, 

være åpen om det som er vanskelig, og et samfunn der det å være seg selv er mer enn greit nok.» 

De ni jentene deler tanker, tårer, latter og hverdagslige utfordringer. De er innom temaer som 

psykisk og fysisk helse, kropp, kreativitet, arbeid og samfunn. Kombinasjonen av hverdag og viktige 

temaer har gjort kanalen veldig populær. 

«Vi viser det upolerte, ufiltrerte, det ekte, det ærlige.» 

Høsten 2017 var døve Linda Kvaksrud Hansen gjestesnapper hos Snapkollektivet, og vi fulgte Linda 

gjennom en dag der hun formidlet på tegnspråk. Der startet vår idé å spire ‐ en egen kanal med 

tegnspråklig snapping! 

Tanken var at kanalen skulle handle mest om identitet, tegnspråk og døv kultur. Det skulle også 

handle om mangfold, helse, minoriteter, hverdagsliv, kjønn, politikk, språk. Ikke minst skulle det 

handle om ulike hverdager og opplevelser, både innenlands og utenlands. Om gode dager og mindre 

gode dager.  

Noe av det viktigste for kanalen skulle være å få fram at en døv person ikke bare er dét. Hvert enkelt 

individ er forskjellig, og lever sitt liv med de samme utfordringene som alle andre. Mange døve 

opplever å bli sett som DØV i store bokstaver, og så drukner alle andre aspekter av personen bak 

dette. «Kaja» er kanskje kaffeelsker, tar master i innovasjon, går lange fjellturer med huskyen sin og 

har Firenze som favorittreisemål. Men når hun møter hørende som aldri har møtt døve før, 

forsvinner alt dette. Hun blir bare sett på som døv – en person med en funksjonsnedsettelse, en som 

er annerledes. 

Gjennom snapkanalen kan vi vise at Kaja faktisk er et unikt menneske som kan defineres gjennom så 

mange andre ting enn hennes manglende hørsel. Gjennom snapkanalen viser vi at døve og 

hørselshemmede er like mangfoldige som alle andre. At de også er like individuelle og sammensatte 

personer som alle andre. 

En del av idéen var basert på at det i døvemiljøet også finnes flere fremtredende, tydelige, engasjerte 

og åpne jenter som har mye på hjertet og mye å formidle. Dette er avgjørende for å få til en god 

snapkanal. Spesielt i dag hvor døve barn ofte kan være de eneste døve i sitt nærmiljø, etter at 

døveskolene er lagt ned, er det viktig at barna har rollemodeller. Unge døve kvinner som er aktive og 

engasjerte i samfunnet vil være gode forbilder for de yngre. 

Dette mente vi kunne formidles på en utmerket måte gjennom en snapkanal. Snapchat er flyktig nok 

til at man dropper å finpusse på alt – man blir mer direkte og ærlig. Man tør å være mer personlig 

fordi alt innholdet forsvinner etter 24 timer. Dessuten er det veldig lett å sende meldinger direkte til 

kanalen – noe som i praksis betyr at man tekster med den som snapper. Det gjør at Snapchat også er 

langt mer interaktiv og «her og nå» enn andre plattformer. 

Da søknaden til dette prosjektet ble skrevet for omtrent to år siden, var snapkanaler fortsatt et 

relativt nytt fenomen og Snapchat var primært ungdommens kommunikasjonsplattform. «Bestemor 

er på Facebook, tenåringen er på Snapchat.» Men i dag er Snapchat blitt mer utbredt i alle 

aldersgrupper. Bestemor har også begynt å bruke Snapchat. Tradisjonelle store medieaktører som 

f.eks. NRK og VG har snapkanaler. I så måte var Hverdagsdøv ganske tidlig ute med å etablere seg. 
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Målsetting og målgruppe 
Prosjektets målsetning var å opprette en snapkanal for å synliggjøre unge, engasjerte og sterke døve 

kvinner. Hovedmålgruppen var unge hørselshemmede og døve i Norge. Samtidig skulle man nå fram 

til den sekundære målgruppen – majoriteten av det norske folk som ikke har kunnskap om døve eller 

tegnspråk. Hos den sekundære målgruppen skulle prosjektet bygge ned fordommer og nedvurdering 

av døve og tegnspråk 

 

Prosjektgjennomføring og metode 
Da prosjektsøknaden ble sendt inn, hadde vi på forhånd samlet en gruppe med 9 frivillige snappere 

som på forhånd hadde meldt seg frivillig til å være faste snappere. Alle var unge voksne døve kvinner 

som hadde markert seg som engasjerte og deltakende i for eksempel sosiale medier eller i 

organisasjonsarbeid og frivillig aktivitet.  

Disse utgjorde det første teamet med faste snappere. Den formelle prosjektdriften, teknisk support, 

markedsføring og design ble besørget av Supervisuell. Fra søknaden ble sendt inn, hadde imidlertid 

den opprinnelige søkeren Anja H. Tolsrød sluttet i sin stilling i Supervisuell og startet egen 

virksomhet. Hun ønsket å fokusere på sin egen oppstartsbedrift, og valgte å delta i prosjektet som 

gjestesnapper og konsulent istedenfor å være prosjektleder slik den opprinnelige søknaden anga. 

Stian A. Giltvedt i Supervisuell var prosjektets tekniske konsulent og designer. Han hjalp til med å 

etablere kontoer i sosiale medier (Snapchat, Facebook, Instagram og Twitter) og opprette prosjektets 

nettside. Han designet også Hverdagsdøv sin logo og visuelle profil. 

Vivi Hurtley Thordarson i Supervisuell var prosjektleder. I tillegg er hun en av de faste snapperne, 

også etter at prosjektet gikk over til å drives på frivillig basis.  

Underveis i prosjektet ble også Anne‐Line Lønnbu Kirste engasjert som prosjektmedarbeider i tillegg 

til å være fast snapper. Hilde Gjermundrød som er psykolog, hadde også en formell rolle som 

konsulent i tillegg til å være snapper. En av de faste snapperne, Helene Hodneland Sæle, var også 

prosjektets representant fra NDF/NDFU i arbeidsgruppa. 

Prosjektet ble igangsatt august 2018 i henhold til framdriftsplanen, men det tok litt tid å komme i 

gang. Den første samlingen var i oktober 2018 (se bilde nedefor). På bildet ser man alle deltakerne i 

det opprinnelige snap‐teamet – de som ikke kunne være fysisk tilstede er lagt til med portretter i 

bildet. 

Det ble bestemt at snapkanalen skulle hete «Hverdagsdøv» og man begynte å utvikle logo og visuell 

profilering. Den 15. november 2018 ble den første «sendingen» gjennomført. Grunnet en litt 

forsinket oppstart valgte Supervisuell å be om å forlenge prosjektperioden fram til desember 2019, 

slik at man kunne sørge for at prosjektets hovedmål – å ha full drift på snapkanalen i ett år – kunne 

oppfylles fullstendig før prosjektet ble videreført på frivillig basis. 

Hverdagsdøv har siden da snappet hver dag fra mandag til lørdag. Oftest er søndag en fridag – med 

noen unntak hvis det er spesielle temaer, hendelser eller arrangementer. Som regel er kanalen 

organisert slik at en person får tilgang til snapkanalen i 24 timer, vanligvis fra 06:00 om morgenen. 

I løpet av dagen er det altså en person som alene produserer innholdet – med videopptak, teksting, 

bilder, grafikk, lenker m.m. Men alle snappere har fortløpende kontakt med hverandre gjennom en 

meldingsgruppe og kan tekste hverandre når som helst. Oppstår det noen utfordrende situasjoner 

kan man raskt rådgi seg med de andre i teamet. Det kan f.eks. være spørsmål som er vanskelig å 
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svare på, eller i sjeldne tilfeller uønskede hendelser – f.eks seksuelle tilnærmelser eller trakassering. 

Dette forekommer heldigvis sjeldent. 

 

 

Etter et par måneder oppnådde man rundt 2000 følgere (estimert) og siden har det bare vokst. Det 

har vært gjennomført samlinger for faste snappere, samt "publikumstreff" f.eks på Litteraturhuset 

hvor følgere kunne møte snapperne.  Hverdagsdøv kom ganske raskt i full drift med faste rutiner, og 

de fleste fra det opprinnelige teamet er fortsatt med.  

All snapping – produksjon av innhold – har vært på frivillig basis. Prosjektet fikk støtte fra Stiftelsen 

Dam, og dette har dekket etablering, organisering og utvikling av konsept med logo, markedsføring 

og nettsider, samt dekket utgifter som reise og opphold for snappere til samlinger, møteutgifter og 

arrangementer samt administrasjon med regnskap og rapportering til Dam. Utover disse 

driftsutgiftene har man også honorert to konsulenter og engasjert en av snapperne som 

prosjektmedarbeider som påtok seg en stor del av organsieringsarbeidet til innholdsproduksjonen. 

Desember 2019 overlot Supervisuell driften til de faste snapperne som nå drifter Hverdagsdøv videre 

på frivillig basis.  

I løpet av prosjektperioden gjennomførte man samlinger i henhold til framdriftsplanen. Disse ble 

holdt i Oslo og i Sandefjord. Man har også kombinert samlinger med «Hverdagsdøv‐treff» på 

kveldstid, hvor de faste snapperne har annonsert at de vil være å treffe på en pub eller på 

Litteraturhuset. Da fikk vi godt besøk av følgere som kom og deltok i hyggelig sosial sammenkomst.  
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Feiring med en egen Hverdagsdøv‐kake – se videoen på Supervisuells facebook‐side! 

 

Etter at Hverdagsdøv har gått over fra å være et prosjekt drevet av Supervisuell for stiftelsen Dam 

gjennom Norges Døveforbund som søkerorganisasjon til å være et frivillig prosjekt, har de faste 

snapperne mer frihet til å utvikle Hverdagsdøv slik de ønsker. Men de har fortsatt å følge prosjektets 

opprinnelige målsetning og intensjon – å vise at døve/hørselshemmede er en mangfoldig gruppe, 

motarbeide fordommer og kunnskapsløshet i samfunnet og generelt bidra til et åpnere og mer 

tolerant samfunn. Det er fortsatt døve/hørselshemmede kvinner som er faste snappere, men nå er 

også en av de faste snapperne en ung homofil døv mann. Snap‐teamet bak Hverdagsdøv er 

uavhengige og styrer Hverdagsdøv selv men fortsetter å være tro mot de positive verdiene som 

prosjektet er tuftet på. 

Det har naturligvis vært noen utskiftinger av de faste snapperne underveis. Å snappe en hel dag 

krever mye tid, og det hender noen er nødt til å prioritere bort å delta på grunn av naturlige 

endringer (f.eks. ny jobb, flytting osv.). Da har vi engasjert nye frivillige til å være faste snappere, slik 

at vi har oppretteholdt et team med et ganske stabilt antall faste snappere fram til i dag. 

Etterhvert utviklet man et system hvor man har delt opp de faste snapperne i to hovedgrupper, som 

hver tar ansvar for å bestemme et tema for 1‐2 uker om gangen. Hver gruppe henter også inn 

gjestesnappere. Stort sett vil det i løpet av en uke være 6 sendinger, hvor de faste snapperne utgjør 

de fleste dagene, mens man har gjester innimellom. Dette varierer etter tema og om det er noe 

samfunnsaktuelt som pågår. Noen ganger kan det være en periode med mange gjestesnappere. 
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Et eksempel på dette er at i løpet av noen dager før søknadsfrist til videregående skole i 2019 (frist 

for inntak på særskilt vilkår) var det flere fra ulike videregående skoler og utdanningstilbud spesielt 

relevant for døve/tegnspråk som var gjestesnappere flere dager på rad. Slik kan vi informere om 

spesielle tilbud til døve/hørselshemmede som kanskje ikke alle kjenner til. 

Ellers tar vi opp alt mellom himmel og jord. En uke kan det være «temafri» ‐ det vil si at snapperne 

kan snakke om hva de vil. Andre uker kan det være «min hobby» som er tema, andre ganger er det 

tyngre temaer som f.eks. helse eller overgrep. Hverdagsdøv hadde også flere sendinger relatert til 

koronaviruset da det ble innført tiltak. Da demonstrerte snapperne f.eks. hvordan man skal vaske 

hendene godt, hva man kan gjøre når man må holde sosial distanse osv. 

Du kan se Hverdagsdøv på de ulike plattformene her: 

https://snapchat.com/add/hverdagsdov 

https://fb.com/hverdagsdov 

https://instagram.com/hverdagsdoev 

https://twitter.com/hverdagsdov 

https://hverdagsdov.no/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hverdagsdøvs facebook‐side – med oversikt over snappere i uke 14 2020. 
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Resultater, vurdering av resultat‐ og effektmål 
Prosjektets konkrete resultat er snapkanalen Hverdagsdøv, som er å finne på Snapchat, Instagram, 

Twitter, Facebook og web – se adressene over. 

Hverdagsdøv har nå snappet i 16 måneder i strekk, og i litt mer enn 6 av ukens 7 dager. Det fortsetter 

for fullt i skrivende stund, og det ser ikke ut som om det er på vei til å dabbe av. Vi opplever at vi har 

en fast base av trofaste følgere, og nye følgere kommer til etterhvert. 

Opprinnelig var tanken at Hverdagsdøv primært skulle være til inspirasjon for unge døve, som en 
kilde til forbilder spesielt for døve ungdommer som går integrert i nærskolen. Mange døve barn og 
unge i dag har mindre kontakt med andre døve etter at døveskolene ble lagt ned. 
 
Etterhvert så vi at Hverdagsdøv kanskje i større grad fungerte som en viktig informasjonskilde for 
mange enn vi hadde forventet. Gjennom Hverdagsdøv ble det spredd kunnskap og gode holdninger 
gjennom å vise at døve også er vanlige mennesker og like mangfoldige som alle andre. Det er veldig 
viktig for å påvirke samfunnets syn på døve. Hverdagsdøv bidrar til å påvirke et mer positiv syn på 
tegnspråk og å redusere audisme. Vi traff med andre ord sekundærmålgruppen bedre enn forventet. 
  
Vi er også blitt fortalt at Hverdagsdøv er blitt en del av pensum til tegnspråktolkestudenter, der de 
bruker kanalen vår til å se ulike døve mennesker, ulike tegnspråkdialekter, å øve på å avlese de ulike 
snapperne.  
 
Vi har fått mange personlige tilbakemeldinger på hvor mye Hverdagsdøv har betydd for 
enkeltmennesker. Blant annet ble prosjektlederen kontaktet av et fortvilet foreldrepar som nylig 
hadde fått vite at deres 4 måned gammel sønn var helt døv og ba om råd. Dette foreldreparet ble 
henvist videre til riktige personer som kan hjelpe dem videre.  
 
Vi ble også kontaktet av noen som hadde et døvt barn som nabo og ønsket å inkludere dette barnet i 
nærmiljøet. De fortalte at de var veldig takknemlige for at Hverdagsdøv fantes slik de kunne forstå 
bedre hva det ville si å være døv. 
 
Noen foreldre med døve barn fortalte oss at de satte stor pris på Hverdagsdøv fordi det ga dem en 
forståelse av at deres døve barn kunne ha et fremtid med utdannelse og karriere og få seg sitt eget 
familie. Den forståelsen fikk de av å se døve voksne på Hverdagsdøv som klarte seg fint. Det ga 
foreldrene håp for det døve barnets fremtid.  
 
Slike  henvendelser viser oss at arbeidet vi gjør er med på å spre kunnskap om hva det vil si å være 
døv, hørselshemmede og å bruke tegnspråk absolutt har en effekt på andres liv.  
 
Det er ikke bare hørende som har kontaktet oss. Mange døve og hørselshemmede har henvendt seg 
til oss og fortalt oss at vi betyr mye for dem. Mange er ensomme og bor langt unna et døvemiljø. På 
Hverdagsdøv får de se noen hver dag som snakker om forskjellige ting.  
 
Gjennom vår snapkanal har vi tatt opp ulike temaer og blant annet har vi også belyst vanskelige 
temaer som berører mange og fått mange tilbakemeldinger på at arbeidet vi gjør er utrolig viktig for 
miljøet. Vi har også hatt flere tegnspråklige gjestenappere og dermed også få vist det mangfoldige 
innen vårt minioritetsmiljøet.  
 
Hverdagsdøv er både en viktig kilde til rollemodeller for unge døve og en særdels viktig 
informasjonskilde for mange, bl.a. familiemedlemmer til den døve, skoler, nettverk og samfunnet 
generelt. Dette har vi fått bekreftet gjennom de mange tilbakemeldingene og samtalene vi har hatt 
med våre følgere gjennom snapkanalen. 
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Hverdagsdøv er også blitt en naturlig del av det norske døvesamfunnet. For eksempel pleier 
Hverdagsdøv å snappe fra Døves Kulturdager. Dette er som regel det største årlige tegnspråktreffet i 
Norge, som arrangeres om høsten på ulike steder i landet fra år til år. Det er lokallag under Norges 
Døveforbund som bytter på å være arrangører. Sist i Brumunddal høsten 2019 skiftet ulike personer 
på å snappe fra kulturdagene gjennom hele helgen. Vi fikk også trykket opp handlevesker i økologisk 
stoff med Hverdagsdøv‐logoen på, som ble lagt ut til gratis utdeling på stand‐området på 
Kulturdagene. Dette ble revet bort på kort tid, og folk spør fremdeles etter disse veskene. 
 
Det er ingen tvil om at Hverdagsdøv har hatt den effekten som vi håpet prosjektet ville ha. 
 
 

Oppsummering, konklusjon og videre planer 
Hverdagsdøv er etablert som en tegnspråklig stemme i det norske mediebildet. Kanalen er viktig for 

mange, både døve og hørende. Vi anser prosjektet som en suksess. Hverdagsdøv fortsetter som et 

frivillig prosjekt, og er i skrivende stund fullt ut videreført. Hverdagsdøv har ingen planer om å legge 

inn årene, og vi håper at kanalen vil leve i lang tid framover. Vi er takknemlige og stolte over å ha fått 

lov til å være med på å etablere Hverdagsdøv. 

 

Bilder fra dialog med følgere 
Til slutt vil vi legge til noen utvalgte skjermbilder fra dialog med følgere. En av de viktigste 

egenskapene ved Snapchat som formidlingskanal er at man kan tekste direkte med den som snapper. 

Det man legger ut på kanalen er «halve jobben» ‐ det er minst like viktig å ha dialog med sine følgere. 

Noen ganger tar man skjermbilder av denne dialogen og deler på kanalen (anonymisert, etter først å 

ha spurt om tillatelse fra den man tekster med), men andre ganger gjør man det ikke. Da har 

Hverdagsdøv en annen funksjon – det er rett og slett noen å snakke med. 

(Den som står som «MEG» med rød linje i bildene er den som snapper på Hverdagsdøv den dagen.) 
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